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FILED 

MAY 1 3 2D11 ] 

CLERK, u.s. DISTRICT COURT 
SOUTHERN OF CAUPORNIA 

BY DEPUTY 


UNITED STATES DISTRICT COURT 

SOUTHERN DISTRICT OF CALIFORNIA 

July 2010 Grand Jury CR 192,6 H 
UNITED STATES OF AMERICA, ) Case No. '11) ---------------­

Plaintiff, )J.NDJ.~.IMEH.I· ) 

I ) 
j ) 

VICTO MANuEL FELIX-FELIX (1), ) 
aka 'Raul Castro Rodriguez", ) 
aka 
1,-.1 Senor", )

aka :-~63" ) 
LUIS 

aka 
aka 

JORGE 

aka 
RODRI 

GABRlrJ.~ )
A,'ZQUEZ-VILLAVICENCIO (5),)

aka "IKarla" , ) 
aka "iGaby" I ) 

aka ";Monina", ) 
JESUsi ~ODOLFO ) 

I i GUAJARDO- FARIAS (6), ) 
aka! 'I'octor" , )
OS~ OMINGUEZ VILLA-DIAZ (7) )I 

JOSE~ JAMIN VALDEZ - BERNAL (8), )
RIGO ERTO DIAS-PANIAGUA (9) I ) 

EFRA ,N DIAS-PANIAGUA(10) I, ) 

LUIS H RACIO RAMIREZ ) 
ID ARELLANO-MORALES (11), ) 

MARl} AAQUEL BENITEZ (12), } 
t

ADAL E¥TO URBINA-GOMEZ (13), )
CARL S; CAMET-RIVADENEYRA (14), } 
~ ~~e~", )

ARlEn. JULIAN SAVEIN (15), ) 
JOSE INfEVES ) 

I. MONTENEGRO-FELIX (16) , ) 
afar "Charlie", ) 

. , ) 

JRK:plN-kst:San Diego 

S/13r~l 
I 1 

I I 

i ~ERTO GARCIA-FIERRO (2), ) 
"Arquitecto" , ) 

'0169 ", ) 
GpILLERMO ) 

i GONZALEZ- CARDENAS (3), )
\\~ngeniero", ) 
01 COLMENARES Y ) 

I SANCHEZ-SOTO (4), ) 

Title 21, U.S.C., Sec. 848(a) ­
Operating a Continuing Criminal 
Enterprise; Title 18, U.S.C., 
Secs. 1956(h) and 1957 ­
Conspiracy to Launder Monetary 
Instruments; Title 18, U.S.C., 
Secs. 1956 (a) (1) (A) (i) , 
(a) (1) (B) (i), (a) (2) (A) , 
(a) (2) (B) (i), and 1957 ­
of Monetary Instruments; 
U.S.C., Secs. 959, 960, 

Laundering 
Title 21, 

and 963; 
Conspiracy to Distribute Cocaine 
Outside the United States; 
Title 21, U.S.C., Secs. 959, 960 
and 963 - Distribution of Cocaine 
Outside the United States; 
Title 21, U.S.C., Sec. 952, 960, 
and 963 - Conspiracy to Import 
Cocaine into the United States; 
Title 18, U.S.C., Sec. 2 ­
Aiding and Abetting; Title 18, 
U.S.C., Sec. 982, and Title 21, 
U.S.C., Sec. 853 - Criminal 
Forfeiture 
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ALEXIS ~EiwANDO )
! :VELAZCO-HERRERA (17), ) 

aka "jetChO Il
, ) 

JUAN J. IMENTEL (18), ) 
MARTIN OiALES - SOTO (19) , ) 
JUAN CA~LpS ALZATE (20), ) 

aka "$ueroll, ) 
JEFFREY~;J~ES BROWN (21), )
LINDA B O~ (22), ) 

aka \\ ~ah", ) 
NORMAN IILDARDO )

! CUENCA-HURTADO (23), ) 
DARREN~'.: COMANS (24), ) 

aka \\ a~ren Commons", ) 
PATRICI ~'LOPEZ (25), ) 
aka~' sana", )

JOSE NI FORO ) 
I GONZALEZ-RIVERA (26),) 

aka " ~ul", ) 
JOSE A G~STO ) 

I : GONZALEZ-ROMAN (27), ) 

RONALD $3IJOCH (28) I ) 


OSCAR tlNllJ (29), )

1 ! ) 

Defendants. ) 
) 

------~I-+!-----------------------) 

Ttel:,' grand jury charges, 

. INTRODUCTORY ALLEGATIONS 


1 r i At all times pertinent to this indictment, the United States 

Drug Ertfrrcement Administration was conducting an investigation of the 

cocain~ :trafficking and money laundering activities of individuals 

locate~ Iin several countries including the United States, Mexico, 

canadal, IEcuador, and Colombia. 

2i' At all times pertinent to this indictment, a United States 

Drug ,nforcement Administration (hereafter "DEA") undercover task 

force b~ficer (hereafter "undercover agent") was posing as a manager 
1 !

of a !world-wide criminal organization that could transport ton 

quant~ties of narcotics and move millions of dollars in bulk currency 
, 

on be~atf of drug trafficking organizations. Among other things, the 

W1der~oter agent represented to members of drug trafficking
I . 
I 
I 

2 
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s i 

I 

organi~altions (hereafter referred to as "DTO" or "DTOs") that the 
1 I 

agent iO~ld transport ton quantities of cocaine on their behalf from 

South iAdterica, Central America, and Mexico to other countries, 

includ~n~ the United States and Canada. The undercover agent 

repres~nted that the agent could assist the DTOs by picking up their 
! \ 

drug t1afficking proceeds in the form of bulk currency in the United 

states,i ~anada, and elsewhere, depositing the proceeds into a bank 
! 

accoun :J..ocated in San Diego, California, and wire transferring the 
I 

procee sl (less a commission received by the undercover agent) to bank 
I 

accoun specified by the DTOs or by physically delivering the 

curren persons designated by the DTOs. The undercover agent 
I I 

represe\n~ed that the agent could make the bank deposits and wire 
i 

transf~r$ in such a way as to avoid detection by law enforcement, 
i 

thereb~ [concealing the nature, location, source, ownership, and 

controll df the currency. These activities are generally referred to 

at varibJs times in the indictment as "money laundering" activities.

I ! MANNER AND MEANS OF THE CONSPIRACY 

1.1 i It was a part of the conspiracy that coconspirators VICTOR 
! I 

MANUEL 'FtLIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka "EI Senor", 

aka "06 "!,I LUIS ROBERTO GARCIA-FIERRO, aka \\Arquitecto", aka "069", 
! 

JORGE GYILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, aka, "Ingeniero" I RODRIGO 

COLMEN E~ Y SANCHEZ-SOTO, GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, 
! 

, ! 

aka "Kailf'" aka "Gaby", aka "Monina", JESUS RODOLFO GUAJARDO-FARIAS, 

aka "Doqt$r", OSCAR DOMINGUEZ VILLA-DIAZ, JOSE BENJAMIN VALDEZ-BERNAL, 

RIGOBERtoi DIAS-PANIAGUA, EFRAIN DIAS-PANIAGUA, and LUIS HORACIO 
I I 

RAMIREZ iD' ARELLANO-MORALES, all of whom were residents of Mexico, and 

MARIA R4QVEL BENITEZ, who was a resident of the United States, would 
I 

solicit tihe undercover DEA agent's assistance in laundering drug 

3 
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proceed~ ~ncluding to arrange for the pick up of United States and 

Canadia~ furrency in both the United States and Canada from couriers 

WOrkinglw~th the DTOs including from couriers located in Monrovia, 

califor4i~; New York, New York; Chicago, Illinois; Pinkerington, Ohio; 

HoustonJ ~exas; Braintree, Massachusetts: Vancouver, British Columbia, 
i I 

Canada: and Montreal, Quebec, Canada; deposit the currency in ani 

underco e~ DEA bank account held in San Diego, California; wire­

transfe ithe currency from the San Diego account to bank accounts 

specifi d!by the coconspirators in New York, Florida, and California; 

and tra1sport currency from San Diego to places within and outside the 

United ~t~tes, all for the purpose of facilitating the international 
I I 

transpott~tion and distribution of cocaine from Colombia and Ecuador 
I ! 

for Ultt9ate importation to the United States and elsewhere. 

I . 
2., It was part of the conspiracy that coconspirators JUAN J. 

PIMENTEr'i MARTIN MORALES-SOTO, JUAN CARLOS ALZATE, aka "Guero", 

JEFFREY J~ES BROWN, LINDA BROWN, aka "Sarah", NORMAN GILDARDO CUENCA­

HURTADO I' I
! 
DARREN P. COMANS, aka "Darren Commons", PATRICIA LOPEZ, 

i I 
aka "Sut;ap:1a", RONALD BLOCH, and OSCAR LNU, all of whom were residents 

i i 
of the prlited States acting on behalf of the Mexico DTOs, delivered 

or atter~ted to deliver United States and/or Canadian currency, which 

constit 1ed the proceeds of narcotics distribution, to undercover DBA 

agents, pplice officers, or informants in various cities in the United 

States ~~cluding, Monrovia, California; New York, New York: Chicago, 
i . 

Illinoi~~ Pinkerington, Ohio; and Braintree, Massachusetts. 

3.1 ! It was part of the conspiracy that coconspirators, ADALBERTO 
I I 

URBINA-FqMEZ, CARLOS CAMET-RIVADENEYRA, ARIEL JULIAN SAVEIN , 

aka "Gub::o", JOSE AUGUSTO GONZALEZ-ROMAN, and JOSE NICEFORO GONZALEZ­
I 

i i 

RIVERA aka "Raul", who were residents of Canada and acting on behalf 

4 
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received currency in San Diego, California, 

Count 1 


OPERATING A CONTINUING CRIMINAL ENTERPRISE 

I

1.! At various times material to this indictment: 

Defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul CastroI I a. 
ROdrigur:lt", aka "El Senor", aka "063", was the organizer and leader 

of a n1rrotics distribution and money laundering organization based 

in Guadalajara, Jalisco, Mexico and in Mexico City, Mexico. 
t ! 

I . 

. I (1) Defendant LUIS ROBERTO GARCIA-FIERRO, aka
I . 
I I 

"Arqui~ectto", was an associate and personal representative of 
i • 

defend1nt VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 

aka "E~ $enor", aka "063/t, and assisted VICTOR MANUEL FELIX-FELIX in 
• I 

money ~at.ndering and narcotics distribution. 

I (2) Defendant JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 
I i 

aka "Ii'grnierO", was an associate of defendant VICTOR MANUEL FELIX­

FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka "El Senor", aka "063", and 
, r 

assist1dlVICTOR MANUEL FELIX-FELIX, in money laundering and narcotics 
! I 

distrilpution. 

/ / 

/ / 
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[ ! (3) Defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, was 
I r 
, I 

an asso1i~te of defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro 

ROdrigU+Zr', aka "EI Senor/l, aka "063/1 I and assisted VICTOR MANUEL 
. I 

FELIX-FtL~X in money laundering and narcotics distribution. 

I ! (4) Defendant OSCAR DOMINGUEZ VILLA-DIAZ was an 
I ' 

, I !
assoclatel of defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro 

I I 
ROdrigurzi", aka "EI Senor/l, aka "063", and assisted VICTOR MANUEL 

1 ; 
FELIX-Ff~IX in money laundering and narcotics distribution. 

I i (5) Defendant RIGOBERTO DIAS-PANIAGUA was an associate 

of defeh~ant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 

aka "Et 'Senor", aka "063", and assisted FELIX-FELIX in money 

launder~jg and narcotics distribution. , 

i 


I ! (6) Defendant EFRAIN DIAS-PANIAGUA was an associate 

of defe~4ant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 
, i 

aka "E~ I Senor", aka "063/1, and assisted FELIX-FELIX in money 
I ! 

launde~i~g and narcotics distribution. 
I I I l (7) Defendant JOSE NIEVES MONTENEGRO-FELIX was an 
~ I 

associ1tf of defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro 
I r 

ROdrig1er' /I, aka "EI Senor", aka "063/1, and assisted VICTOR MANUEL 

FELIX-~E IX in money laundering. 

I i (8) Defendant LUIS HORACIO RAMIREZ DE ARELLANO-MORALES 

was ani !tssociate of VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro 

ROdrigte~', aka "EI Senor", aka "063", and assisted VICTOR MANUEL 

FELIX-tEtIX in money laundering and narcotics distribution. 
i 

i 

i b. JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, aka "Ingeniero", was 

the o:r1g~nizer and leader of a narcotics distribution and money
I i 

laundetipg organization based in Guadalajara, Jalisco, Mexico and in 
! i 
. I 

Mexico IC!ity, Mexico. 
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(1) Defendant GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, 
I I 

aka "Kafl:all, aka "Gaby", aka "Monina", was an associate of JORGE 

GUILLErufoi GONZALEZ-CARDENAS and assisted JORGE GUILLERMO GONZALEZ­

CARDENA$ ~n money laundering. 

(2) Defendant JESUS RODOLFO GUAJARDO-FARIAS, aka 

"Doctor~ was an associate of JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS and 
I ' 

assiste~ JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS in money laundering. 

I (3 ) Defendant OSCAR DOMINGUEZ VILLA-DIAZ was an
i i 

associa~~ of JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS and assisted JORGE 
I 

GUILLE~q GONZALEZ-CARDENAS in money laundering and narcotics 
! i 

distrib~~ion. 

I
I I 

• 
(4 ) Defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO was 

an assob~ate of JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS and assisted JORGE 

GUILLE~~ GONZALEZ-CARDENAS in money laundering and narcotics 
! 

distri~iion. 

• I (5) Defendant RIGOBERTO DIAS-PANIAGUA was an associate 

of JOR~EI GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS and assisted JORGE GUILLERMO 
I 

GONZALEZtCARDENAS in money laundering and narcotics distribution. 
I 

(6) Defendant EFRAIN DIAS-PANIAGUA was an associate 

of JORfE! GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS and assisted JORGE GUILLERMO 

GONZALBZ CARDENAS in money laundering and narcotics distribution. 

Ii (7) Defendant LUIS HORACIO RAMIREZ DE ARELLANO-MORALES 
I 

was an I a;ssociate of JORGE GUILLERMO GONZALEZ -CARDENAS and assisted 
i I 

JORGE ~U~LLERMO GONZALEZ-CARDENAS in money laundering and narcotics 
I 

distri~u~ion. 
J 

Beginning on or about a date unknown to the grand jury and 
i 

contin~ipg up to and including March 18, 2011, within the Southern 
; i 

DistriftlOf California, and elsewhere, defendants VICTOR MANUEL FELIX­
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FELIX, $.k~ "Raul Castro Rodriguez", aka "EI Senor", aka "063", and 

JORGE G4ItLERMO GONZALEZ-CARDENAS, aka "Ingeniero", did knowingly and 

intenti~nflly engage in a continuing criminal enterprise by violating 

variouslf~IOny provisions of the Controlled Substance Act (Title 21, 

United ~t~tes Code, Sections 801, et seq.), punishable under Title 21, 
• f 

United $t~tes Code, Sections 841(b) (1) (A) or 960(b) (1) (B), including 
i 

but noti Ilimited to conspiracy to import cocaine, conspiracy to 
! i 

distrib~tb cocaine outside the United States, and distribution of 
! . 

cocaine:o~tside the United States, in violation of Title 21, United 

States ~o~e; Sections 841(a) (1), 952, 959, 960, and 963, as alleged in 
I t 

I I


Counts ! 45 through 51 of this Indictment (said Counts being 
: ! 

incorpof~ted herein by reference) . 
I I 

3.1 I The above-noted Controlled Substance Act violations were a 
I I 
I 

part o:ff ta continuing series of violations of said Act, and were 

underta~1n by defendants VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro 

ROdrigu~~'" aka "EI Senor", aka "063", and JORGE GUILLERMO GONZALEZ­
I : 

CARDENAp,! aka "Ingeniero", both of whom occupied positions of 
, I 

organiz~J, supervisor, and management, and from such continuing series 
. I 

of Viol~dions, defendants VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro 
I I 
l : 

Rodriguje~'" aka "EI Senor", aka "063," and JORGE GUILLERMO GONZALEZ­

CARDEN~S,I aka "Ingeniero", obtained substantial income and resources. 

All in ~~olation of Title 21, United States Code, Section 848(a). 

I I 

I I 

I I 

I I 

I I . 
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Count 2 


CONSPIRACY TO LAUNDER MONETARY INSTRUMENTS 

j 

1. I ,The introductory allegations and the manner and means set 
j ! 

forth a~o~e are incorporated as if set forth in full herein. 

2., I Beginning on a date unknown to the grand jury, and 
j ! 

continu~ns to up to an including March 18, 2011, within the Southern 
, 

, I 

District pf California, and elsewhere, defendants VICTOR MANUEL FELIX­
1 : 

FELIX, r1a "Raul Castro Rodriguez", aka \\EI Senior", aka "063", LUIS 

ROBERTOI qARCIA-FIERRO, aka \\Arquitecto", aka "069", JORGE GUILLERMO 

GONZALEF-iCARDENAS, aka "Ingeniero", RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

GABRIE~ IVAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", 
i I 

JESUS ~OrPOLFO GUAJARDO- FARIAS, aka "Doctor", OSCAR DOMINGUEZ VILLA­

DIAZ, 40fE BENJAMIN VALDEZ-BERNAL, RIGOBERTO DIAS-PANIAGUA, EFRAIN 

DIAS-P~tAGUA, LUIS HORACIO RAMIREZ DE ARELLANO-MORALES, MARIA RAQUEL 
• I 

BENITE~, f ADALBERTO URBINA-GOMEZ, CARLOS CAMET-RIVADENEYRA, 
, ! 

aka ARIEL JULIAN SAVEIN, JOSE NIEVES MONTENEGRO-FELIX,"Gp1rolf, 
aka "ctia~lie'" ALEXIS FERNANDO VELAZCO-HERRERA, aka "Fercho", JUAN J. 

! I. ' 
PIMENT~Lt MARTIN MORALES-SOTO, JUAN CARLOS ALZATE, aka \\Guero", 

I i 

JEFFREY iAMES BROWN, LINDA BROWN, aka "Sarah", NORMAN GILDARDO CUENCA­

HURTADJ,: DARREN P. COMANS, aka "Darren Commons", PATRICIA LOPEZ, 
! i 

aka "s~stnall, JOSE NICEFORO GONZALEZ-RIVERA, aka "Raul", JOSE AUGUSTO 

GONZAL*zL ROMAN , RONALD BLOCH, and OSCAR LNU, did knowingly combine, 

consPitei and agree with each other and with other persons known and 
I I 

unknow~ ~o the grand jury to commit offenses against the United States 
• I 

in vio~~tion of Title 18, United States Code, Sections 1956 (h) and 
I 

1957, t~ wit: 

/ / 

/ / 

9 

I 

I I 
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i a. knowingly conduct and attempt to conduct financial 
I , 

transact iF.'ns affecting interstate and foreign commerce, which involved 

the prqceeds of specified unlawful activi ty, that is, narcotics 

distrib~tlion, with the intent to promote the carrying on of specified 
I I 

I , 


unlawfu~ 'activi ty, that is, narcotics distribution, and that while 

conduct~~g and attempting to conduct such transactions knew that the 
I . 

propert~ : involved in the financial transaction represented the 

proceed~ IOf some form of unlawful activity in violation of Title 18, 

United S~ates Code, Section 1956(a) (1) (A) (i) i and 

I I b. knowingly conduct and attempt to conduct financial 

transac't~ons affecting interstate and foreign commerce, which 

transaclt~ons involved the proceeds of specified unlawful activity,
• I 

that i~, narcotics distribution, knowing that such transactions were 

designejd in whole or in part to conceal and disguise the nature, 

locatiqnj source, ownership, and control of the proceeds of specified 
I I 

unlawfJl: activi ty, that is, narcotics distribution, and that while 
f
I I 

conduciitg and attempting to conduct such financial transactions, knew 

that tli-e1property involved in the financial transactions represented 

the prp~eeds of some form of unlawful activity, in violation of 
I . 

Title ~8~ United States Code, Section 1956(a) (1) (B) (i)i and 
I ' 
I I c. transport, transmit, and transfer, and attempt to 

transpJrf' transmit, and transfer monetary instruments and funds from 

a Plac4 in the Uni ted States to and through a place outside the United 
I 

States ~ ,with the intent to promote the carrying on of specified 

unlawf~ll activi ty that is, narcotics distribution, in violation of 

Title t81' United States Code, Section 1956 (a) (2) (A); and 

! II I I· 

10 
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i 
, 
l 

d. transport, transmit, and transfer, and attempt to 
i , 

transmi t, and transfer monetary instruments and fundstransPoftl,I, 


involvi~gi the proceeds of specified unlawful activity, that is, 

i 
l I

narcoticsi distribution, from a place in the United States to or 
i 

through a! place outside the United States, knowing the funds involved 
, 

i 


in the t~ansportation, transmission, and transfer represented the 

proceed!S :of some form of unlawful activi ty and knowing that such 

transpo~~ation, transmission, and transfer was designed in whole or in 
, i 

part toicpnceal and disguise the nature, location, source, ownership,
I i 

and coIjlt~ol of the proceeds of specified unlawful activity, in 
I 

violatip~ of Title 18, United States Code, Section 1956(a} (2) (B) (i) i 

Iand 

I Ie. knowingly engage and attempt to engage in monetary 

transacltlons, by, through, and to a financial institution, affecting 

inters9ale and foreign commerce, in criminally derived property of a 

value Ig~eater than $10,000, that is, currency and monetary 
! , 

instru~e~ts, such property having derived from a specified unlawful 
i ! 
I 

activi~Yl that is, narcotics distribution, in violation of Title 18, 
I I 

United Is~ates Code, Section 1957. 
! 
i , OVERT ACTS 
I I 

I' Ifurtherance of said conspiracy and to effect the obj ects 

thereo ,Ithe following overt acts, among others, were committed within 

the So thern District of California and elsewhere: 

1 On or about March 26, 2009, in San Diego, California, 

defendant MARIA RAQUEL BENITEZ introduced another individual 

to the undercover agent over the telephone to discuss the 

laundering of narcotics proceeds using the undercover 

agent's services. 

11 
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On or about March 27, 2009, defendant JESUS RODOLFO 

GUAJARDO-FARIAS, aka "Doctor", made a telephone call to the 

undercover agent in San Diego, California and said that he 

had an operation that involved picking up narcotics proceeds 

in Mexico City and transporting the narcotics proceeds to 

Colombia. 

On or about April 1, 2009, in Carlsbad, California, 

defendant MARIA RAQUEL BENITEZ met with the undercover agent 

and informed the agent that she had recently traveled to 

Mexico City, Mexico where defendant JESUS RODOLFO GUAJARDO­

FARIAS, aka "Doctor", had agreed to hire her and another 

individual to transport $3 million from Mexico City to 

Colombia, but BENITEZ reported that the agreement fell 

through due to a dispute between BENITEZ and GUAJARDO­

FARIAS. 

On or about June 3, 2009, in Panama City, Panama, defendants 

GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", 

aka "Monina", JESUS RODOLFO GUAJARDO-FARIAS, aka "Doctor", 

and JOSE BENJAMIN VALDEZ-BERNAL met with the undercover 

agent and said they were interested in obtaining the agent's 

services in picking up more than $300 million, which they 

said was located in New York, New York; Los Angeles, 

California; and Houston, Texas, and both transporting the 

money by aircraft to Mexico and elsewhere and laundering the 

money through the banking system in the United States so 

that it could be accessed by the DTOs in Mexico. 

12 


Case 3:11-cr-01926-H   Document 13   Filed 05/13/11   PageID.17   Page 12 of 48



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

27 

28 

I 

i 

5. 
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81 

On or about November 19, 2009, defendant JESUS RODOLFO 

GUAJARDO-FARIAS, aka "Doctor", made a telephone call to the 

undercover agent in San Francisco, California and asked the 

agent if the agent could conduct a bulk money pick up of 

$10 million in New York, New York and $10 million in 

Washington, D.C. and subsequently transport the money to 

Mexico City, Mexico. 

On or about November 20, 2009, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", sent 

the undercover agent in San Francisco, California an instant 

text message, reporting that defendant JESUS RODOLFO 

GUAJARDO-FARIAS, aka "Doctor" was attempting to contact the 

agent because GUAJARDO-FARIAS was with the clients in 

New York and Washington, D.C. 

On or about November 25, 2009, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", made 

a telephone call to the undercover agent in San Diego, 

! 	 California and reported that the money from Washington, D. C. 

had been moved to New York, that there were now $50 million 

in New York, and that VAZQUEZ-VILLAVICENCIO would pay the 

agent a 5% commission to move the money to Mexico. 

On or about November 25, 2009, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", sent 

an instant text message to the undercover agent in 

San Diego, California and provided the agent a direct-

connect number for defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ­

SOTO, saying that defendant COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO would 

be contacting the agent in New York. 

13 
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On or about November 25, 2009, defendant RODRIGO COLMENARES 

Y SANCHEZ-SOTO, made a telephone call to the undercover 

agent in San Diego, California and said there was a 

"contract" for the agent to pick up $50 million and that 

COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO would meet the agent in New York, 

New York on November 30, 2009. 

On or about November 30, 2009, in New York, New York, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO met with the 

undercover agent at a hotel and said he, COLMENARES Y 

SANCHEZ-SOTO, and defendant GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, 

aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", wanted the agent to 

launder $150 million through the United States banking 

system andlor transport the money from New York to Mexico 

City. 

On or about December 2, 2009, defendant RODRIGO COLMENARES 

Y SANCHEZ-SOTO made a telephone call to the undercover agent 

in New York, New York and said that his clients, who were 

Colombians, had cancelled the operation to launder andlor 

transport $150 million from New York, New York to Mexico 

City. 

On or about December 2, 2009, in New York, New York, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, met with the 

undercover agent at a hotel and said he was trying to 

contact drug trafficking associates, who were from the State 

of Michoacan, Mexico who were associated with the La Familia 

drug cartel and who operated drug trafficking cells in 

New York, New York and Chicago, Illinois, for the purpose of 

14 
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having the agent launder the associates' narcotics proceeds 


from the United States to Mexico. 


On or about January 19, 2010, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO aka "Karla", aka "Gaby", aka \\Monina", sent an 


instant text message to the undercover agent in San Diego, 


California saying that she and others met with \\EI Senor", 


i 	 who was based in Guadalajara, Mexico, and that "EI Senor" 

wanted the agent to pick up $500,000, which was owned by the 

"strongest one from Sinaloa", in Vancouver, Canada. 

On or about, January 27, 2010, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO aka "Karla", aka "Gaby", aka \\Monina", sent an 

instant text message to the undercover agent in Vancouver, 

Canada instructing the agent to deposit money that was to be 

i 	 picked up in the future in Vancouver to the account of 

Vanguardia Casa de Bolsa, held at the Deutsche Bank, in 

New York, New York (hereafter "Vanguardia account") with the 

beneficiary of the deposit being "Merin Comercializadora." 

On or about January 27, 2010, defendant RODRIGO COLMENARES 

Y SANCHEZ-SOTO made a telephone call to the undercover agent 

reporting that he would be releasing $500,000 to defendant 

i GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", 

J
aka "Monina", at the same time that the agent received 

$500,000 in Vancouver. 

On or about February 13, 2010, defendant JESUS RODOLFO 

I, GUAJARDO-FARIAS, aka "Doctor", made a telephone call to the 

undercover agent in Southern California and reported that 

defendant GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla", 

aka \\Gaby", aka "Monina", was in Spain negotiating a 

15 


Case 3:11-cr-01926-H   Document 13   Filed 05/13/11   PageID.20   Page 15 of 48



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

27 

28 

i 

contract to transport between $360 million and $400 million 

from Mexico to Spain and inquired as to when the agent could 

be ready to transport that money. 

17 	 On or about February 14, 2010, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", made 

a telephone call to the undercover agent in Southern 

California and reported that she had just returned from 

Spain and requested that the agent transport an unspecified 

I amount of currency from Bogota, Colombia to Spain using the 

I agent's private aircraft. 

181. 	 On or about February 15, 2010, de f endant GABRIELA VAZQUEZ­
I 

VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", sent 

an instant text message to the undercover agent in San 

Diego, California, reporting that she wanted the agent to 

transport $400 million, which she stated weighed 

approximately 30 tons, from Bogota, Colombia to Spain. 

1 	 On or about March 29, 2010, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", sent 

i 	 an instant text message to the undercover agent in 

San Diego, California saying she needed the agent to pick up 

$200,000 in the Los Angeles, California area. 

26. On or about March 29, 2010, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO I aka "Karla ll aka "Gabyll I aka "Moninall duringI 	 I 

a telephone call with the undercover agent in San Diego, 

California l instructed the agent to wire transfer the 

$200,000 that the agent was to pick up in Los Angeles, 

California to the Vanguardia account. 

16 
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21 	 On or about March 29, 2010, defendant JESUS RODOLFO 

GUAJARDO-FARIAS, aka "Doctor", made a telephone call to the 

undercover agent in San Diego, California and told the agent 

that "Susana" was ready to deliver the money in Los Angeles, 

California. 

22 On or about March 29, 2010, defendant GABRIELA VAZQUEZ-

i VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", sent 

instant text messages to the undercover agent in San Diego, 

California instructing the agent to call "Susana" at a 

specified telephone number and informing the agent that the 

owner of the money was a client of hers in Guadalajara, 

Mexico. 

On or about March 30, 2010, in Monrovia, California, acting 

! on behalf of defendant GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, 

aka "Karla", aka \\Gaby", aka "Monina", defendant PATRICIA 

LOPEZ, aka "Susana", delivered approximately $109,000 in 

United States currency to an undercover agent. 

2~. 	 On or about March 31, 2010, defendants GABRIELA VAZQUEZ­

: 	 VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", 

RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, and JESUS RODOLFO 

GUAJARDO-FARIAS, aka "Doctor", each made telephone calls to 

the undercover agent in San Diego, California and requested 

confirmation that the money picked up in Monrovia, 

California had been wire transferred from an account in 

I San Diego, California to the Vanguardia account. 

2$ .• On or about March 31, 2010, during a telephone conversatio 
: 	 ! 

with the undercover agent in San Diego, California, 

defendant GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla", 
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aka "Gaby", aka "Monina", asked the agent to pick up 

$1 million in New York, New York on behalf of her client in 

Guadalajara, Mexico. 

26 On or about March 31, 2010, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", sent 

an instant text message to the undercover agent in 

San Diego, California saying that the couriers who would be 

delivering the $1 million in New York, New York would call 

the agent and would be using the code words, "Calling on 

behalf of Regina." 

27 On or about March 31, 2010, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", sent 

an instant text message to the undercover agent in 

San Diego, California saying that the code words had been 

i changed from "Calling on behalf of Regina" to "King Crab." 

281. On or about April 1, 2010, in New York, New York, acting on 

behalf of defendant GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, 

aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", an unidentified 

coconspirator delivered approximately $199,935 in United 

New York, an 

unidentified coconspirator acting on behalf of defendant 

GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby" , 

aka "Monina" , delivered approximately $200,220 in United 

States currency to an undercover agent. 

3~.1 On or about AprilS, 2010, in New York, New York, defendant 
i ! 

DARREN P. COMANS, aka "Darren Commons", acting on behalf of 

defendant GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla", 

18 
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aka "Gaby", aka "Monina", delivered approximately $360,190 

in United States currency to an undercover agent. 

On or about April 6, 2010, defendants RODRIGO COLMENARES Y 

i SANCHEZ-SOTO and JESUS RODOLFO GUAJARDO-FARIAS, aka 

"Doctor", made telephone calls to the undercover agent in 

! 	 San Diego, California and requested confirmation both that 

the money had been picked up in New York on April 1, 2010, 

April 2, 2010 and April 5, 2010, and that the money had been 

wire transferred to the Vanguardia account. 

On or about April 8, 2010, during an internet telephone 

call, defendant GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla", 

aka "Gaby", aka "Monina", asked the undercover agent in 

San Diego, California, to pick up an unknown amount of 

I currency in New York, New York and provided the agent with 

the telephone number for a courier who would be using the 

name of "Sarah." 

On or about April 8, 2010, in New York, New York, acting on 

behalf of defendant GABRIELA VAZQUEZ - VILLAVICENCIO, aka 

"Karla", aka "Gaby", aka "Monina", defendants LINDA BROWN 

aka "Sarah", and JEFFREY JAMES BROWN delivered approximately 

$543,841 in United States currency to an undercover agent. 

On or about April 13, 2010, in Bogota, Colombia defendants 

GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", 

aka "Monina", and JOSE BENJAMIN VALDEZ-BERNAL met with the 

undercover agent to discuss arrangements for future currency 

26 pickups. 

27 II 

28 II 
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35. On or a,bout April 13, 2010, during the meeting in Bogota, 

Colombifl, defendant GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, 

aka 	 "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", directed the 

undercover agent to wire transfer the money previously 

delivered in New York, New York on April 8, 2010, which 

GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO said belonged to "Chapo", 

namely, Joaquin Guzman-Loera, aka Gilberto Osuna, aka Max 

Aregon, aka "El Chapo", the leader of the Sinaloa drug 

cartel (charged elsewhere), to the Vanguardia account. 

3 On or about April 15, 2010, in San Diego, California, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO met with the 

undercQver agent and solicited the agent's assistance in 

transporting cocaine from Peru, to New York, New York on 

behalf of defendant JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 

aka "Ingeniero", and JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS' boss 

in Guadalaj ara, Mexico namely, defendant VICTOR MANUEL 

FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka "El Senor", 

aka "063." 

3. 	 On or about April 16, 2010, in Vancouver, Canada, acting on 

behalf of defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

defendant ARIEL JULIAN SAVEIN delivered approximately 

$811,850 in Canadian currency and $100 in United States 

currency to an undercover Vancouver police officer. 
I 

3~. 	 On or about May 1, 2010, during a telephone conversation 

with the undercover agent in San Diego, California, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO requested that 

the undercover agent transport ton quantities of cocaine 

from Ecuador to Mexicali, Baja California, Mexico on behalf 
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of defendants VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro 

Rodriguez", aka "El Senor", aka "063/1, and JORGE GUILLERMO 

GONZALEZ-CARDENAS, aka "Ingeniero."
I 

391. On or about May 5, 2010, in San Jose, Costa Rica, Central 

America, defendants RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, JORGE 

GUILLERMO GONZALEZ - CARDENAS, aka \\ Ingeniero", and OSCAR 

DOMINGUEZ VILLA-DIAZ met with the undercover agent and asked 

the agent to transport ton quantities of cocaine from 

Ecuador to Mexicali, Mexico with subsequent shipments to be 

made from Ecuador to the United States. 

40. 	 On or about May 8, 2010, during a telephone conversation 

with the undercover agent in San Diego, California, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO requested that 

the agent quote a price for the transportation of two to 

three tons of cocaine from Ecuador to Los Angeles, 

California. 

On or about May 18, 2010, during a telephone conversation 

with the undercover agent in San Diego, California, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO requested that 

the agent pick up approximately $970,000 in Canadian 

currency in Vancouver, Canada. 

On or about May 19, 2010, in Vancouver, Canada, acting on 

behalf of defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

defendant CARLOS CAMET-RIVADENEYRA, aka "Guero", delivered 

approximately $968,105 in Canadian currency and $175 in 

United States currency to an undercover Vancouver police 

officer. 
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On or about May 21, 2010, in San Diego, California, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO met with the 

undercover agent and informed the agent that he was ready to 

proceed with the operation to transport ton quantities of 

cocaine from Ecuador. 

On or about May 27, 2010, during a telephone conversation 

with the undercover agent in San Diego, California defendant 

RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO requested that the agent 

pick up $500,000 in Houston, Texas. 

On or about May 31, 2010, during a telephone conversation 

with the undercover agent in San Diego, California, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO requested that 

the agent pick up $399,000 in Vancouver, Canada, on behalf 

of defendants VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro 

Rodriguez", aka "EI Senor", aka "063", and JORGE GUILLERMO 

GONZALEZ-CARDENAS, aka "Ingeniero." 

On or about June 1, 2010, in Houston, Texas, acting on 

behalf of defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

coconspirator Joel Pena Perez (charged elsewhere) delivered 

approximately $524,820 to a confidential informant. 

On or about June 3, 2010, in Vancouver, Canada, acting on 

behalf of defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

defendant CARLOS CAMET-RIVADENEYRA, aka "Guero", delivered 

approximately $394,900 in Canadian currency to an undercover 

Vancouver police officer. 

On or about June 9, 2010, during a telephone conversation 

with the undercover agent in San Diego, California, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO requested that 
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the agent pick up $500,000 in Canadian currency in 

Vancouver, Canada and an unspecified amount of currency in 

New York, New York. 

49 On or about June IS, 2010, in Montreal, Canada, acting on 

behalf of defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

defendants JOSE NICEFORO GONZALEZ-RIVERA and JOSE AUGUSTO 

GONZALEZ-ROMAN delivered approximately $785,180 in Canadian 

currency and $178,501 in United States currency to 

undercover Quebec police officers. 

50 On or about June 16, 2010, in New York, New York, acting on 

behalf of defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

defendant JUAN CARLOS ALZATE, aka "Guero", delivered 

approximately $389,580 in Canadian Currency and 

approximately $360 in United States currency to an 

undercover detective. 

51 On or about June 16, 2010, in Vancouver, Canada, acting on 

behalf of RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, defendants 

CARLOS CAMET-RIVADENEYRA, aka "Guero", and ADALBERTO URBINA­

GOMEZ, delivered approximately $524,020 in Canadian currency 

to an undercover Vancouver police officer. 

52 On or about August 16, 2010, during a telephone conversation 

with the undercover agent in San Diego, California, 

defendant JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, aka \\Ingeniero" 

requested that the undercover agent pick up $300,000 in 

Vancouver, Canada. 

II 

II 

II 
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53 On or about August 17, 2010, during a telephone conversation 

with the undercover agent in San Diego, California, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO requested that 

the agent pick up $500,000 in New York, New York. 

On or about August 19, 2010, in New York, New York, acting 

on behalf of defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

defendant NORMAN GILDARDO CUENCA-HURTADO carried a back pack 

containing approximately $250,000 in United States currency 

to a meeting place where the money was seized by law 

enforcement officers. 

55. 	 On or about September 2, 2010, in Vancouver, Canada, acting 

on behalf of defendant JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 

aka \\Ingeniero", two unidentified coconspirators delivered 

approximately $175,410 in Canadian currency to an undercover 

Vancouver police officer. 

56. 	 On or about September 14, 2010, in Santo Domingo, Dominican 

Republic, defendants JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, aka 

\\Ingeniero", LUIS ROBERTO GARCIA-FIERRO, aka \\Arquitecto", 

and RIGOBERTO DIAS-PANIAGUA met with the undercover agent, 

and during the meeting, LUIS ROBERTO GARCIA-FIERRO agreed to 

pay the agent $4,000 per kilogram to transport a minimum of 

2,000 kilograms of cocaine from Ecuador to Mexico City (that 

is, $8 million), or to pay the agent $4,500 per kilogram to 

transport a minimum of 2,000 kilograms of cocaine from 

Ecuador to Los Angeles (that is, $9 million) . 

On or about September 29, 2010, during a telephone 

conversation with the undercover agent in San Diego, 

California, defendant JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 
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aka "Ingeniero" told the agent that JORGE GUILLERMO 

GONZALEZ-CARDENAS would send a "trusted" person to meet with 

the agent in San Diego and that the "trusted" person would 

arrange for the delivery of $3 million to the agent as a 

down payment for the agent's services in transporting 

2,000 kilograms of cocaine from Ecuador. 

On or about October I, 2010, in Del Mar, California, acting 

on behalf of defendant JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 

aka "Ingeniero", defendants EFRAIN DIAS-PANIAGUA and LUIS 

HORACIO RAMIREZ DE ARELLANO-MORALES met with the undercover 

agent and agreed to arrange for delivery of a $3 million 

down payment to the agent for the agent's services in 

transporting at least 2,000 kilograms of cocaine from 

Ecuador to Mexico. 

On or about October 4, 2010, defendant RODRIGO COLMENARES Y 

SANCHEZ-SOTO sent an email message to the undercover agent 

in San Diego, California, in which RODRIGO COLMENARES Y 

SANCHEZ-SOTO provided the names of individuals who would be 

delivering the $3 million down payment to the agent. 

On or about October 6, 2010, in Vancouver, Canada, acting on 

behalf of defendants JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 

aka "Ingeniero", and RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

defendant CARLOS CAMET-RIVADENEYRA, aka "Guero", delivered 

approximately $3,291,970 in Canadian currency and $8,060 in 

United States currency to an undercover Vancouver police 

officer. 
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61~ 
I 

On or about November 4, 2010, in Guayaquil, Ecuador, 

defendants JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, aka 

"Ingeniero", and LUIS ROBERTO GARCIA-FIERRO, 

aka "Arqui tecto", met with the undercover agent and made 

arrangements to deliver two tons of cocaine to the agent. 

62. 	 On or about November 6, 2010, acting on behalf of defendants 

VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 

aka "EI Senor", aka "063", LUIS ROBERTO GARCIA-FIERRO, 

aka "Arquitecto", JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 

aka "Ingeniero", RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, OSCAR 

DOMINGUEZ VILLA-DIAZ, RIGOBERTO DIAS-PANIAGUA, and EFRAIN 

DIAS-PANIAGUA, an unindicted coconspirator drove a cargo 

truck containing approximately 2,513 kilograms of cocaine 

from a location in Ecuador to a location outside of 

Guayaquil, Ecuador where it was seized by Ecuadorian 

National Police. 

6 
 On or about November 10, 2010, during a telephone 


conversation with the undercover agent in San Diego, 


California, defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 


requested that the agent pick up $500,000 in United States 


J currency in Columbus, Ohio. 


On or about November 16, 2010, in Pinkerington, Ohio, acting 

on behalf of defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

i defendant MARTIN MORALES-SOTO delivered $429,830 in United 
! 
I States currency to a confidential informant. 

6~. 	 On or about November 16, 2010, in a telephone conversation 
i 

with the undercover agent in San Diego, California, 

defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO requested the 

26 
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agent pick up $500,000 in currency in New York, New York the 

next day. 

66 On or about November 17, 2010, during a telephone 

conversation with the undercover agent in San Diego, 

California, defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul 

Castro Rodriguez", aka "EI Senor", aka "063", requested that 

the agent coordinate the pick up of $1 million in Canadian 

currency in Vancouver, Canada and transport it to Bogota, 

Colombia. 

On or about November 17, 2010, during a telephone 

conversation with the undercover agent in San Diego, 

California, defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO 

agreed to pick up at least $1 million in Vancouver, Canada, 

which constituted the currency to be delivered on behalf of 
i 

VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 

aka "EI Senor", aka "063", to the agent. 
I 

6a. On or about November 18, 2010, acting on behalf of defendant 

RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, defendant JUAN J. 

PIMENTEL drove a vehicle containing approximately $499,655 

in United States currency to a location in New York, New 

York for delivery to an undercover police officer. 

6~. On or about November 23, 2010, in Vancouver, Canada, acting
i 

on behalf of defendants VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul 

Castro Rodriguez", aka "EI Senor", aka "063", and RODRIGO 

COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, defendant CARLOS CAMET­

RIVADENEYRA, aka "Guero", delivered $998,910 in Canadian 

currency and $20 in United States currency to an undercover 

Vancouver police officer. 

27 


Case 3:11-cr-01926-H   Document 13   Filed 05/13/11   PageID.32   Page 27 of 48



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

27 

28 

70 


71 

72 

7 

7. 

On or about December 1, 2010, defendant VICTOR MANUEL FELIX­

FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka "El Senor", 

aka "063", sent an email message to the undercover agent in 

Tampa, Florida containing the telephone number for "Fercho", 

who would coordinate the delivery of $998,910, (less a 

"commission" charged by the undercover agent) in Bogota, 

Colombia. 

On or about December 3, 2010, in Bogota, Colombia, acting on 

behalf of defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul 

Castro Rodriguez", aka "El Senor" ,aka "063", defendant 

ALEXIS FERNANDO VELAZCO-HERRERA, aka "Fercho", took delivery 

of $846,600 from a confidential informant. 

On or about December 3, 2010, defendant ALEXIS FERNANDO 

VELAZCO-HERRERA, aka "Fercho", transported $346,600 in 

united States Currency and 96.95 million in Colombian pesos 

from Bogota, Colombia to Cali, Colombia where the money was 

seized by Colombian National Police. 

On or about December 4, 2010, defendant GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", sent 

an instant text message to the undercover agent in 

San Diego, California inquiring as to whether the agent 

could transport 500 kilograms of cocaine to Los Angeles, 

California. 

On or about January 4, 2011, defendant RODRIGO COLMENARES Y 

SANCHEZ-SOTO made a telephone call to the undercover agent 

in San Diego, California and requested the agent pick up 

$500,000 in Chicago, Illinois. 

28 
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On or about January 6, 2011, in Chicago, Illinois, acting on 

behalf of defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

defendant OSCAR LNU delivered $498,710 to an undercover 

officer. 

On or about January 14, 2011, in Chicago, Illinois, acting 

on behalf of defendant RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, 

defendant OSCAR LNU delivered $289,955 to an undercover 

officer. 

7l 	 On or about January 17, 2011, defendant VICTOR MANUEL FELIX­

FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka "EI Senior", 

aka "063", sent an email to the undercover agent in San 

Diego, California confirming that VICTOR MANUEL FELIX-FELIX 

would be arranging for the delivery of approximately 2,000 

kilograms of cocaine to the agent in Guayaquil, Ecuador. 

On or about January 20, 2011, acting on behalf of defendant 

VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 

aka "EI Senior", aka "063", an unindicted coconspirator 

delivered approximately 500 kilograms of cocaine to a 

confidential informant in Guayaquil, Ecuador. 
1 

791. On or about January 21, 2011, acting on behalf of defendant 

VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka 

."EI 	 Senior", aka "063", an unindicted coconspirator 

delivered approximately 340 kilograms of cocaine to a 

confidential informant in Guayaquil, Ecuador. 

On or about February 14, 2011, defendant JORGE GUILLERMO 

GONZALEZ-CARDENAS, aka "Ingeniero", made a telephone call to 

the undercover agent in San Diego, California and said that 

defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro 
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Rodriguez", aka "EI Senior", aka "063" wanted the agent to 

transport an additional 200 kilograms of cocaine to 

Los Angeles, California in exchange for payment of an 

additional $3 million to the agent upon arrival of the 

cocaine in Los Angeles. 

On or about February 14, 2011, during a telephone 

conversation with the undercover agent in San Diego, 

California, defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul 

. Castro Rodriguez", aka "EI Senior", aka "063" agreed to pay 

an additional down payment of $1 million to the undercover 

agent for the agent's services in transporting approximately 

1,040 kilograms of cocaine from Ecuador to Mexico. 

8. 	 On or about February 18, 2011, defendant VICTOR MANUEL 

FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka "EI Senior", 

aka "063", sent an email to the undercover agent in 

San Diego, California containing both the phone number of 

the person who would deliver $1,144,000 to the agent and 

instructions for the agent to use the code words, "Looking 

for Ernie on behalf of Bert." 

8. 	 On or about February 19, 2011, in Braintree, Massachusetts, 

acting on behalf of defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, 

aka "Raul Castro Rodriguez", aka "EI Senior", aka "063", 

defendant RONALD BLOCH delivered $1,143,875 in United States 

currency to an undercover officer. 

8~. 	 On or about February 19, 2011, defendant VICTOR MANUEL 

FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka "EI Senior", 

aka "063", made a telephone call to the undercover agent in 

San Diego, California, confirmed the delivery of 

30 
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approximately $1.4 million in Braintree, Massachusetts, and 

requested that the agent deliver approximately $144,000 of 

those funds to "Alex" in San Diego, California. 
i 

8S!. On or about February 21, 2011, defendant VICTOR MANUEL 

FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka "El Senior", 

aka "063", made a telephone call to the undercover agent in 

San Diego, California and instructed him to deliver $134,000 

to "Alex" in San Diego and transport $10,000 to Ecuador for 

payment of the truck driver who delivered the cocaine in 

Guayaquil, Ecuador on January 20 and 21, 2011. 

86i.i On or about February 22, 2011, defendant VICTOR MANUEL 

FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka "El Senior", 

aka "063", sent an email to the undercover agent in 

San Diego, California instructing the agent to contact 

"Charlie" at a San Diego, California telephone number for 

the purpose of the agent delivering approximately $134,000 

to "Charlie." 

87[. On or a.bout February 23, 2011, in La Jolla, California, 

defendant JOSE NIEVES MONTENEGRO-FELIX, aka "Charlie", met 

with an undercover agent and took delivery of approximately 

$133,875 from the agent. 

88 On or about March 7, 2011, defendant VICTOR MANUEL FELIX­

FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka \\El Senior", 

aka "063", sent an email to the undercover agent in 

San Diego, California, reporting that he was ready to 

deliver an additional 770 kilograms of cocaine to the agent 

in Guayaquil, Ecuador. 
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89i. 	 On or about March 13, 2011, acting on behalf of defendant 

VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 

aka "El Senior", aka "063", an unindicted coconspirator 

delivered approximately 340 kilograms of cocaine to a 

confidential informant in Guayaquil, Ecuador. 

9 On or March 13, 2011, defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, 

aka 	 "Raul Castro Rodriguez", aka "EI Senior", aka "063", 

sent 	an email to the undercover agent in Guayaquil, Ecuador 

confirming that the 340 kilograms of cocaine were delivered. 

9. 	 On or about March 17, 2011, in Guayaquil, Ecuador, acting on 

behalf of behalf of defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, 

aka "Raul Castro Rodriguez", aka "EI Senior", aka "063", an 

unindicted coconspirator drove a truck containing 

approximately 430 kilograms of cocaine from a warehouse near 

Guayaquil, Ecuador where it was seized by Ecuadorian 

National Police officers. 
\ 

9~. On or about March 17, 2011, defendant VICTOR MANUEL FELIX­

FELIX I aka "Raul Castro Rodriguez", aka "EI Senior", 

aka "063 /', sent an email to the undercover agent in 

Guayaquil I Ecuador to confirm the delivery of 430 kilograms 

of cocaine in which VICTOR MANUEL FELIX-FELIX said that the 

"contract had been signed." 

All in violation of Title 18 1 United States Code, Section 1956{h). 

I I 

I I 


I I 


I I 
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Counts 3 Through 24 

LAUNDERING OF MONETARY INSTRUMENTS 

The introductory allegations and the manner and means set1.: 
I 

forth above are incorporated as if set forth in full herein. 

2 _I On or about the dates set forth below within the Southern 
I 

Distric~ of California and elsewhere, the defendants JORGE GUILLERMO 

GONZALE~ - CARDENAS, aka \\ Ingeniero" (hereafter referred to as 

\\GONZAL6Z fI 
}, RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO {hereafter referred to 

as "C9LMENARES"} , GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla" , 

aka \\G~byfl, aka "Monina" (hereafter referred to as "VAZQUEZ"), and , 
JESUS R~DOLFO GUAJARDO-FARIAS, aka "Doctor" (hereafter referred to as 

"GUAJARDO" ), did knowingly conduct and attempt to conduct the 

followipg financial transactions affecting interstate and foreign 

commerc~, which involved the proceeds of specified unlawful activity, 
I 

that is, narcotics distribution, (a) with the intent to promote the 

CarrYin~ on of said specified unlawful activity, and that while 

conduct~ng and attempting to conduct such financial transactions knew 
I 

that th~ property involved in the financial transactions represented 
I 

the proFeeds of some form of unlawful activity; and (b) knowing that 

the trahsactions were designed in whole and in part to conceal and 

disguisr the nature, location, source, ownerShip, and control of the 

proceed~ of said specified unlawful activity, and that while 
I 

conduct~ng and attempting to conduct such financial transactions knew 


that the property involved in the financial transaction represented 


the propeeds of some form of unlawful activity: 


/ / 


/ / 

/ / 
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3 

COUNT 


4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

DEFENDANT 


VAZQUEZ 
COLMENARES 
GUAJARDO 

VAZQUEZ 
COLMENARES 
GUAJARDO 

VAZQUEZ 
COLMENARES 
GUAJARDO 

VAZQUEZ 
COLMENARES 
GUAJARDO 

VAZQUEZ 
COLMENARES 
GUAJARDO 

COLMENARES 

COLMENARES 

COLMENARES 

COLMENARES 


DATE 

March 30, 2010 

April I, 2010 

April 5, 2010 

April 5, 2010 

April 9, 2010 

April 21, 2010 

April 26, 2010 

May 21, 2010 

May 21, 2010 

34 


MONETARY TRANSACTION 

$102,460 Wire Transfer 
from the Bank of America, 
San Diego, California to 
a bank account held at 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$185,964.55 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$334,976.70 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$186,204.60 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$505,772.13 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$500,000 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$251,692.05 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$450,744 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$358,222.12 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

11 
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12 

COUNT 


13 

14 

15 

16' 

17 

18 

19 

DEFENDANT 


COLMENARES 


COLMENARES 

COLMENARES 

COLMENARES 

GONZALEZ 

COLMENARES 

COLMENARES 

COLMENARES 

COLMENARES 


June 2, 2010 

June 8, 2010 

June 17, 2010 

June 22, 2010 

September 8, 2010 

October 22, 2010 

November 19, 2010 

December 1, 2010 

December 1, 2010 

35 


MONETARY TRANSACTION 

$490,864.15 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$330,428.63 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$205,000 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$244,949.31 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$108,577.84 Wire 
Transfer from Bank of 
America, San Diego, 
California to Deutsche 
Bank, New York, New York 

$30,850 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Citibank, New York, New 
York 

$402,000 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$9,041.16 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$3,830 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

20 
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COUNT DEFENDANT 	 DATE MONETARY TRANSACTION 

21 GONZALEZ December 8, 2010 	 $8,466 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Banco Nacional de 
Mexico, Mexico City, 
Mexico 

COLMENARES January 10, 2011 	 $463,800.30 Wire 
Transfer from Bank of 
America, San Diego, 
California to Bank of 
America, Miami, Florida 

22 

23 COLMENARES January 20, 2011 	 $254,955 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Bank of America, Miami, 
Florida 

24 COLMENARES February 1, 2011 	 $9,987.10 Bank Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Bank of America, 
Cambria, California 

! 
All ~n violation of Title 18, United States Code, 

Section~ 1956(a) (1) (A) (i), (a) (1) (B) (i), and 2. 

! 	 Counts 25 through 42 

MONBTARY TRANSACTIONS GRBATBR THAN $10,000 

1'1 The introductory allegations and the manner and means set 

forth above are incorporated as 	if set forth in full herein. 

2'l! On or about the dates set forth below, within the Southern 

Distric, of California and elsewhere, defendants GABRIELA VAZQUEZ­
! 

VILLAVI~ENCIO, aka, "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", (hereafter 

referred to as "VAZQUEZ") , RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO 

(hereafter referred to as "COLMENARES"), and JESUS RODOLFO GUAJARDO­

FARIAS, I 
! 

aka, "Doctor" (hereafter referred to as "GUAJARDO"), did 

knowingly engage and attempt to engage, in monetary transactions, by,
i 

thrpUghf and to a financial institution, affecting interstate and 
, 
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foreign commerce, in criminally derived property of a value greater 

than $1~, 000, that is, transfer of monetary instruments, such property 
i 

having Ibeen derived from a specified 

narcotiFs distribution: 

COUNT IPEFENDANT DATE 

25 
I
I VAZQUEZ
I COLMENARES 

March 30, 2010 

: GUAJARDO 
I 

I 
26 IVAZQUEZI COLMENARES 

I GUAJARDO 

April 1, 2010 

! 

27 I VAZQUEZ April 5, 2010 
, COLMENARES 

GUAJARDO 

28 VAZQUEZ April 5, 2010 
COLMENARES 
GUAJARDO 

29 	 VAZQUEZ April 9, 2010 
COLMENARES 
GUAJARDO 

30 COLMENARES April 21, 2010 

31 :COLMENARES April 26, 2010 

32 : COLMENARES May 21, 2010 

37 

unlawful activity, that is, 

MONETARY TRANSACTION 

$102,460 Wire Transfer 
from the Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$185,964.55 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$344,976.70 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$186,204.60 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$505,772.13 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$500,000 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$251,692.05 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$450,744.00 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 
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33 

COUNT 


34 

35 

36 

37 

38 

39 

40 

DEFENDANT 


FOLMENARES 

l 
I 

I 
rCOLMENARES 
I 

I 
j 

COLMENARES 

!COLMENARES 
! 
J 

COLMENARES 

GONZALEZ 

COLMENARES 

COLMENARES 

COLMENARES 


DATE 

May 21, 2010 

June 2, 2010 

June 8, 2010 

June 17, 2010 

June 22, 2010 

September 8, 2010 

October 22, 2010 

November 19, 2010 

January 10, 2011 

MONETARY TRANSACTION 


$358,222.12 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$490,864.15 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$330,428.63 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$205,000 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$244,949.31 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$108,577.84 Wire 
Transfer from Bank of 
America, San Diego,
California to Deutsche 
Bank, New York, New York 

$30,850 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Citibank, New York, New 
York 

$402,000 Wire Transfer 
from Bank of America, 
San Diego, California to 
Deutsche Bank, New York, 
New York 

$463,800.30 Wire 
Transfer from Bank of 
America, San Diego, 
California to Bank of 
America, Miami, Florida 
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COUNT DEFENDANT 	 DATE MONETARY TRANSACTION 

42 COLMENARES January 20, 2011 	 $254,955 Wire Transfer 
from Bank of America,I 

! 	 San Diego, California to 
Bank of America, Miami, 
Florida 

I 

I 


All in JiOlat ion of Title 18, United States 	Code, Sections 1957 and 2. 
! 

Count 43 

TRANSPORTATION OF MONETARY INSTRUMENTS 
FROM THE UNITED STATES TO COLOMBIA 

1.j The introductory allegations and the 	manner and means set 
J 

forth apove are incorporated as if 	set forth in full herein. 
: 

2.: On or about December 3, 2010, within the Southern District 

of Cali]fornia and elsewhere, defendants VICTOR MANUEL FELIX-FELIX,
! 
J 

aka "Rfl Castro Rodriguez", aka \lEI Senor", aka "063" and RODRIGO 

COLMEN~ES Y SANCHEZ-SOTO did transport and transfer and attempt to 

transport and trans fer monetary instruments, that is, $846, 600 in 
I 

United ~tates Currency, from a place in the United States, that is, 
! . :

San Dl.Ejgo, California, to and through a place outside the United 

States,! that is, Bogota, Colombia: (a) with the intent to promote the 
I 

carryinS- on of specified unlawful activity, that is, narcotics 
: 

I 


distri~tioni and (b) knowing that the monetary instruments involved 

in the !transportation and transfer represented the proceeds of some 

form o~ unlawful activity and knowing that such transportation and 

transf~r was designed in whole and in part to conceal and disguise the 
, 

nature,! location, the source, ownership, and control of the proceeds 

of the !specified unlawful activity, that is, narcotics distribution; 
j 


I 


all ~n violation of Title 18, United States Code, 

seJtio~s 1956(a) (2) (A), (a) (2) (B) (i) I and 2. 
! 
! 
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Count 44 

TRANSPORTATION OF MONETARY INSTRUMENTS 
FROM THE UNITED STATES TO ECUADOR 

1. I The introductory allegations and the manner and means set 

forth atove are incorporated as if set forth in full herein. 

2. I On or about March 1, 2011, within the Southern District of 
1 

califor~ia and elsewhere, defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, 
I

aka "Ra1jt1 Castro Rodriguez", aka "EI Senor", aka "063 11 
, did transport 

and tr~nsfer and attempt to transport and transfer monetary 
I 

instrum~nts, that is, $10,000 in United States Currency, from a place 
! 

in the Vnited States, that is, San Diego, California, to and through 

a place! outside the United States, that is, Ecuador: (a) with the 
1 

I 


intent to promote the carrying on of specified unlawful activity, that 
j 
I 
! 

is, narcotics distribution; and (b) knowing that the monetary 

instrum~nts involved in the transportation and transfer represented 

the pro~eeds of some form of unlawful activity and knowing that such 
; 

transportation and transfer was designed in whole and in part to 
I 

concealjand disguise the nature, location, the source, ownership, and 
I 

control of the proceeds of the specified unlawful activity, that is, 

narcoti s distribution; all in violation of Title 18, United States 

Code, ctions 1956 (a) (2) (A), (a) (2) (B) (i), and 2. 

Count 45I 
C~SPIRACY TO DISTRIBUTE COCAINE OUTSIDE THE UNITED STATES 

The introductory allegations and the manner and means set 

forth a~ove are incorporated as if set forth in full herein. 
f 

Beginning on a date unknown to the grand jury and continuing2 "I 
I 

up to ar including on or March 18, 2011, within the Southern District 

of cal~fornia and elsewhere, defendants VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, 
I 
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aka "Raul Castro Rodriguez", aka "El Senor", aka "063", LUIS ROBERTO 

GARCIA-11'IERRO, aka "Arquitecto", JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 

aka "Ingeniero", RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, GABRIELA VAZQUEZ-

VILLAVIrENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", JESUS RODOLFO 

GUAJARD~-FARIAS, aka "Doctor", OSCAR DOMINGUEZ VILLA-DIAZ, JOSE 

BENJAMIt VALDEZ-BERNAL, RIGOBERTO DIAS-PANIAGUA, EFRAIN DIAS-PANIAGUA, 

and LU~S HORACIO RAMIREZ DE ARELLANO-MORALES did knowingly and 

intenti~nallY conspire together and with each other, and with other 

persons known and unknown to the grand jury, to distribute 5 kilograms 

and mor~, to wit: approximately 4,123 kilograms (approximately 9,070 
I 

pounds) lof cocaine, a Schedule II Controlled Substance, intending and 

knowingithat such cocaine would be unlawfully imported into the United 

States; all in violation of Title 21, United States Code, Sections 959 
,, 

and 960L 
I 
I OVERT ACTS 

Thr overt acts set forth in Count Two above are incorporated as 

if set ~orth in full herein. 
1 

Al~ in violation of Title 21, United States Code, Section 963. 
1 
! 

Count 46 

i DISTRIBUTION OF COCAINE OUTSIDE THE UNITED STATES 

1.1 The introductory allegations and the manner and means set 
i 

forth arove are incorporated as if set forth in full herein. 

2.: On or about November 6, 2010, in Guayaquil, Ecuador, 

defenda~ts VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 

aka "E~ Senor", aka "063", JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 

aka "InfTeniero", LUIS ROBERTO GARCIA-FIERRO, aka "Arquitecto", RODRIGO 

COLMENA/RES Y SANCHEZ-SOTO, OSCAR DOMINGUEZ VILLA-DIAZ, RIGOBERTO DIAS­

PANIAG9A, EFRAIN DIAS-PANIAGUA did knowingly and intentionally 

! 
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distribute 5 kilograms and more, to wit, approximately 2,513 kilograms 

(approximately 5,528 pounds) of cocaine, a Schedule II Controlled 

Substance, intending and knowing that the cocaine would be unlawfully 

importe1 into the United States; in violation of Title 21, United 

States iOde, Sections 959, 960, and 963, and Title 18, United States 

Code, stction 2. 

! Count 47 
i 

DISTRIBUTION OF COCAINE OUTSIDE THE UNITED STATES 

1.1 The introductory allegations and the manner and means set 
I 

forth ajove are incorporated as if set forth in full herein. 

2. On or about January 20, 2011, in Guayaquil, Ecuador, 
I 

defendaft VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 
1 

aka "El!Senor" , aka "063", did knowingly and intentionally distribute 

5 kilo~rams and more, to wit, approximately 500 kilograms 
I 

{approxlmately 1,100 pounds} of cocaine, a Schedule II Controlled 
i 

sUbstanfe, intending and knowing that the cocaine would be unlawfully 

importe~ into the United States; in violation of Title 21 United 

States Code, Sections 959, 960, and 963, and Title 18, United States 
I 

Code, S~ction 2. 

J 

Count 48 


DISTRIBUTION OF COCAINE OUTSIDE THE UNITED STATES 

The introductory allegations and the manner and means set 
I 

forth a~ove are incorporated as if set forth in full herein. 

2.1 On or about January 21, 2011, in Guayaquil, Ecuador, 

defendant VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 

aka "EljSenor", aka "063", did knowingly and intentionally distribute 
i 

5 ki19grams and more, to wit, approximately 340 kilograms 
! 

{a~prox~mately 748 pounds} of cocaine, a Schedule II Controlled 
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Substance, intending and knowing that the cocaine would be unlawfully 

importtd into the United States; in violation of Title 21 United 

States:code, Sections 959, 960, and 963, and Title 18, United States 

Code, ~ection 2. 

Count 	49I 

DISTRIBUTION OF COCAINE OUTSIDE THE UNITED STATES 

, 
1.1 	 The introductory allegations and the manner and means set 

1 

forth ~bove are incorporated as if set forth in full herein. 

2.\ On or about March 13, 2011, in Guayaquil, Ecuador, 
I 

defend~nts VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 
I 

aka 	 \\~l Senor", aka "063" , and LUIS ROBERTO GARCIA-FIERRO, 

"4
! 

r QUitecto" Iaka did knowingly and intentionally distribute 
I 

5 kilqgrams and more, to wit, approximately 340 kilograms 

(approXjimately 748 pounds) of cocaine, a Schedule II Controlled 

Substanpe, intending and knowing that the cocaine would be unlawfully 

importe~ into the United States; in violation of Title 21 United 
1 

States Fode, Sections 959, 960, and 963, and Title 18, United States 

Code, Sfction 2. 

Count 50 

DISTRIBUTION OF COCAINE OUTSIDE THE UNITED STATES 

i 1.\ The introductory allegations and the manner and means set 

forth afove are incorporated as if set forth in full herein. 

2. I 	 On or about March 17, 2011, in Guayaquil, Ecuador, 
I 

defrndatts VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", 

aka "Ell Senor", aka "063", and JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 

aka "Ingeniero" , did knowingly and intentionally distribute 

5 ki1o¥rams and more, to wit, approximately 430 kilograms 

(aPJProx~matelY 946 pounds) of cocaine, a Schedule II Controlled 
I I 
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Substance, intending and knowing that the cocaine would be unlawfully 

imported into the United States; in violation of Title 21, United 

States Code, Sections 959, 960, and 963, and Title 18, United States 

Code, S1ction 2. 

I Count 51 
f 

CONSPIRACY TO IMPORT COCAINE INTO THE UNITED STATES 

The introductory allegations and the manner and means set 

forth above are incorporated as if set forth in full herein. 

2.1 Beginning on a date unknown to the grand jury and continuing 

up to a~d including March 18, 2011, within the Southern District of 
i 

califorhia, and elsewhere, defendants VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, 
I 

aka "Rapl Castro Rodriguez", aka "EI Senor", aka "063", LUIS ROBERTO 
, 

GARCIA-IFIERRO, aka "Arquitecto", JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 

aka "Inpeniero", RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, GABRIELA VAZQUEZ-
i 

VILLAVI/CENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", JESUS RODOLFO 

GUAJ~- FARIAS, aka "Doctor", OSCAR DOMINGUEZ VILLA-DIAZ, JOSE 

BENJAM~N VALDEZ-BERNAL, RlGOBERTO DIAS-PANIAGUA, EFRAIN DIAS-PANIAGUA, 
I 

and LWS HORACIO RAMIREZ DE ARELLANO-MORALES did knowingly and 

intent~onally conspire together and with each other, and with other 
I 

person, known and unknown to the grand jury, to import 5 kilograms and 

more, to wit: approximately 4,123 kilograms (approximately 

9,0704oundS) of cocaine, a Schedule II Controlled Substance, into the 
I 

UnitedlStates from a place outside thereof; in violation of Title 21, 
, 
t 

UnitediStates Code, Sections 952 and 960. 

I OVERT ACTS 

The overt acts set forth in Count 2 above are incorporated as if 
1 

set fOt'th in full herein. All in violation of Title 21, United States 

Co,oe S ction 963. 
i 

i 
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FORFEITURE ALLEGATIONS 


1. The introductory allegations and the manner and means set 

forth a~ove are incorporated as if set forth in full herein. 

2. I The allegations contained in the above Counts are re-alleged 

and by ~heir reference fully incorporated herein for the purpose of 

allegin$ forfeiture to the United States of America pursuant to the 
! 

provisi~ns of Title 21, United StatE:lS Code, Section 853, and Title 18, 
i 

United States Code, Section 982(a) (1).
! 

3. i As a result of the commission of the felony offenses alleged
! 
I 

in Counts 1 and 45 through 51 of this Indictment under Title 21,
i 

United ~tates Code, said violations being punishable by imprisonment , 
for mork, than one year, and pursuant to Title 21, United States Code, 

Section! 853 (a) (1), defendants VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul 

Castro Rodriguez" , aka "El Senor", aka "063", LUIS ROBERTO GARCIA­

FIERRO, aka "Arquitecto", JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, aka 
j 

"IngeniJero", RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAV~CENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", JESUS RODOLFO 

GUAJAR.I10-FARIAS, aka "Doctor", OSCAR DOMINGUEZ VILLA-DIAZ, JOSE 

BENJAM:ijN VALDEZ-BERNAL, RIGOBERTO DIAS-PANIAGUA, EFRAIN DIAS-PANIAGUA, 

and LU~S HORACIO RAMIREZ DE ARELLAl~O-MORALES, shall, upon conviction, 

forfei~ to the United States all their rights, title and interest in 
: 

any an4 all property constituting, or derived from, any proceeds the 

defend~nts obtained directly or indirectly as a result of the 

offens~s. 

I I 

I I 

I I, 

/1 
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4 _ As a result of the commission of the felony offenses alleged 

in Coun¢s 1 and 45 through 51 of this Indictment said violations being 

punisha:t>le by imprisonment for more than one year and pursuant to 

Title 21, United States Code Sect:ion 853(a) (2), defendants VICTOR 

MANUEL 
[
,FELIX-FELIX, aka "Raul Castro Rodriguez", aka "EI Senor", 
I 

aka "Of311, LUIS ROBERTO GARCIA-FIERRO, aka "Arquitecto" I JORGE 

GUILLE410 GONZALEZ-CARDENAS, aka "Ingeniero" I RODRIGO COLMENARES Y 

SANCHEZ~SOTO, GABRIELA VAZQUEZ-VILLAVICENCIO, aka "Karla", aka "Gaby" , 
i 

aka "M4nina", JESUS RODOLFO GUAJARDO- FARIAS, aka "Doctor" I OSCAR 
I 

DOMINGU~Z VILLA-DIAZ, JOSE BENJAMIN VALDEZ-BERNAL, RIGOBERTO DIAS­
I 

PANIAGU~, EFRAIN DIAS-PANIAGUA, and LUIS HORACIO RAMIREZ DE ARELLANO­
I 

MORALESj shall, upon conviction, forfeit to the United States all their 

rights'l title and interest in any and all property used or intended to 

be use1 in any manner or part to commit and to facilitate the 
I 

commissiion of the Title 21 violations alleged in this Indictment_ 
I 

5 _I Pursuant to Title 18, United States Code I Section 982 (a) (1) I 

as a rk:sult of the commission of the felony offenses alleged in 
! 
I 

Counts 12 thru 44 of this Indictment (Section 1956 and 1957 counts), 

said violations being punishable by imprisonment for more than one 
! 

I 


year u~on conviction, defendants VICTOR MANUEL FELIX-FELIX, aka "Raul 
I 

Castro! Rodriguez", aka "EI Senor", aka "063", LUIS ROBERTO GARCIA­

FIERRO) aka "Arquitecto" , JORGE GUILLERMO GONZALEZ-CARDENAS, 

aka "I~genierO'" RODRIGO COLMENARES Y SANCHEZ-SOTO, GABRIELA VAZQUEZ­

VILLAV~CENCIO, aka "Karla", aka "Gaby", aka "Monina", JESUS RODOLFO 
! 

GUAJAR~O-FARIAS, aka "Doctor", OSCAR DOMINGUEZ VILLA-DIAZ, JOSE 

BENJAMlN VALDEZ-BERNAL, RIGOBERTO DIAS-PANIAGUA, EFRAIN DIAS-PANIAGUA, 
1 

LU::r:S 10RACIO RAMIREZ DE ARELLANO-MORALES, MARIA RAQUEL BENITEZ, 

AD~LBEiTO URBINA-GOMEZ, CARLOS CAMET-RIVADENEYRA, aka "Guero", ARIEL 
. I 

I 
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JULIAN SAVEIN, JOSE NIEVES MONTENEGRO-FELIX, aka "Charlie", ALEXIS 

FERNAN~O VELAZCO-HERRERA, aka "Fercho", JUAN J. PIMENTEL, MARTIN , 
MORALEQ-SOTO, JUAN CARLOS ALZATE, aka "Guero", JEFFREY JAMES BROWN, 

LINDA ,ROWN, aka "Sarah", NORMAN GILDARDO CUENCA-HURTADO I DARREN P. 

COMANS ,! aka "Darren Commons", PATRICIA LOPEZ, aka "Susana", JOSE 

NICEFO~ GONZALEZ-RIVERA, aka "Raul", JOSE AUGUSTO GONZALEZ-ROMAN, 

RONALD IBLOCH, and OSCAR LNU shall, upon conviction, forfeit to the 
! 

united ~tates of America any property, real or personal, involved in 
! 

such 	 offense, and any property traceable to such property. The 
I 

propertlY to be forfeited includes, but is not limited to, the 
I 

fOllOWirg: 

; a. $13,770,858.00 in United States currency, representing 
t 

the va~ue, in United States currency, of the money laundered as a 

result ~f the money laundering counts alleged in Counts 2 thru 44. 

i b. $76,275,500.00 in United States Currency, representing
i 

the am~nt of proceeds obtained as a result of the drug trafficking 

offense~ alleged in Counts 1 and 45 through 51. 

6. If any of the above-described forfeitable property, as a 

result pf any act or omission of the defendants 

a. 	 cannot be located upon the exercise of due diligence; 

b. 	 has been transferred or sold to, or deposited with, 

a third party; 

c. 	 has been placed beyond the jurisdiction of the court; 

d. 	 has been substantially diminished in value; or 

e. 	 has been commingled with other property which cannot 

be divided without difficulty, 

/ / 

/ / 
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DUFFY 

By: 
R. 

istant U.S. 

it is the intent of the United states of America, pursuant to 

Title 2P-, United States Code, Section 853 (p), as incorporated by 

Title 1$, United States Code, Section 982(b) (1) and Title 28, United 

states l'ode, Section 2461(c) to seek forfeiture of any other property 

of the efendants up to the value of the said property listed above as 

being sfbject to forfeiture. 

All in ~iolation of Title 21, united States Code, Section 853, and 
I 

Title 1~, United States Code, Section 982. 
i 

D~TED: May 13, 2011. 
I 

I1orepeon 

ates Attorney 

.'~<?J~ 
KRAEMER 


Attorney 
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